
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              

Protokół Nr XLI/22 

 

z XLI Sesji VIII kadencji Rady Gminy Dywity z dnia 27 października 2022 r.  

  

 

Początek posiedzenia    - godz. 10:00 

Zakończenie     - godz. 13:30 

Lista obecności radnych   - zał. nr 1  

 

Ad. 1. Otwarcie i ustalenie porządku sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Dywity p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak otworzyła XLI Sesję 

Rady Gminy Dywity. Przywitała obecnych na sesji p. Daniela Zadwornego – Wójta,  

p. Waldemara Szydlika – Sekretarza Gminy, p. Teresę Kuptel – Skarbnika Gminy, Joannę 

Michalską – Reda – Wicestarostę Olsztyńskiego, Antoniego Nikla - Przewodniczącego Rady 

Powiatowej Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej w Olsztynie 

Zgodnie z listą obecności stwierdziła quorum zdolne do podejmowania prawomocnych 

uchwał. Na stan 15 radnych ustawowego składu Rady w chwili otwarcia sesji uczestniczyło 

12 radnych.  

Lista obecności stanowi zał. nr 1 i 2  do protokołu.  

 

 

Przewodnicząca odczytała porządek sesji i poprosiła o wnoszenie ewentualnych wniosków. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Chciałabym prosić, abyśmy 

zdjęli uchwałę nr 7 w sprawie udzielenia pomocy finansowej na realizację zadania własnego 

Powiatu Olsztyńskiego.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – kto jest za zdjęciem z porządku 

obrad uchwały  w sprawie udzielenia pomocy finansowej na realizację zadania własnego 

Powiatu Olsztyńskiego. 

Obecnych było 12 radnych. 

Za przyjęciem  - 12 radnych 

Przeciw             - 0 

Wstrzymało się           - 0  

Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula 

Derlacz, Sabina Robak, Kaszubska Renata, Pszczoła Dorota, Kilkowska Magdalena, 

Zbigniew Glezman, Krzysztof Kulas, Agnieszka Sakowska – Hrywniak, Bogusława 

Kamińska, Danuta Kryszałowicz ) 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity – chciałbym wnieść do porządku obrad  uchwałę 

w sprawie stanowiska Rady Gminy Dywity dotyczącego konieczności budowy obwodnicy 



Dywit.  Projekt uchwały, tego stanowiska był omawiany na Komisji do Spraw 

Bezpieczeństwa na drodze 51. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – kto jest za wprowadzeniem do 

porządku obrad uchwały w sprawie stanowiska Rady Gminy Dywity dotyczącego 

konieczności budowy obwodnicy Dywit. 

Obecnych było 12 radnych. 

Za przyjęciem  - 12 radnych 

Przeciw             - 0 

Wstrzymało się           - 0  

Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula 

Derlacz, Sabina Robak, Kaszubska Renata, Pszczoła Dorota, Kilkowska Magdalena, 

Zbigniew Glezman, Krzysztof Kulas, Agnieszka Sakowska – Hrywniak, Bogusława 

Kamińska, Danuta Kryszałowicz ) 

 

W związku z powyższym porządek obrad był następujący: 

1. Otwarcie i ustalenie porządku sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z XL Sesji Rady Gminy Dywity. 

3. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

4. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Dywity na lata 2022– 2029. 

5. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w budżecie Gminy Dywity na 2022 r. 

6. Uchwała w sprawie nadania nazw drogom wewnętrznym. 

7. Uchwała w sprawie stanowiska Rady Gminy Dywity dotyczącego konieczności budowy 

obwodnicy Dywit. 

8. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

9. Sprawy różne, interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

10. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XL Sesji Rady Gminy Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Czy są uwagi lub pytania do 

protokołu? 

Brak uwag/pytań. 

p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – kto jest za przyjęciem protokołu 

z XL Sesji Rady Gminy Dywity – bez czytania? 



Obecnych było 12 radnych. 

Za przyjęciem  - 12 radnych 

Przeciw            - 0 

Wstrzymało się          - 0 

Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula 

Derlacz, Sabina Robak, Kaszubska Renata, Pszczoła Dorota, Kilkowska Magdalena, 

Zbigniew Glezman, Krzysztof Kulas, Agnieszka Sakowska – Hrywniak, Bogusława 

Kamińska, Danuta Kryszałowicz ) 

Protokół Nr XL/22 z sesji Rady Gminy Dywity z dnia 30-09-2022 r. został przyjęty – 

załącznik nr 3 

-p. Renata Kaszubska - chciałabym w imieniu całej naszej Rady, zwrócić się do naszej 

Przewodniczącej, ponieważ 10 października 2022 roku odbyła się 19 Gala konkursu Godni 

naśladowania, którego organizatorem była Rada Organizacji Pozarządowych Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego. Agnieszka jako sołtys, prezes Fundacji Prymus, członek OSP 

Tuławki i wolontariusz Fundacji Kłobuk, zdobyła główną nagrodę i tytuł laureata w kategorii 

pozarządowiec godny naśladowania. 

 

Ad. 4. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity – przedstawił informację z pracy Wójta między 

sesjami za okres 30.09.2022 r. do 26.10.2022 r. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania dotyczące 

przedstawionej informacji?  

-p. Danuta Kryszałowicz - Ja mam pytanie do Pana Wójta w sprawie oświetlenia, tu trochę 

było o tym mowy. W miejscowości Sętal przy wybudowanej drodze powiatowej są lamp 

solarne a po drugiej stronie, w tych samych miejscach są nasze te lampy elektryczne, dawne i 

mieszkańcy pytają, nie wiem czy z troski o budżet gminy czy może jest za jasno czy te lampy 

podwójne będą się świeciły czy nie? Czy są jakieś w tej sprawie ustalenia? 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity – ta sytuacja ma w wielu miejscach miejsce, przy 

dużej pętli szczególnie bo i na Różnowie mamy i właśnie w Gadach i na Sętalu. 

To tak żeby wyjaśnić mieszkańcom, ja również zauważam jakby tą nadprogramową 

świetlność tych miejsc i wczoraj w zasadzie wieczorem bo Panu kierownikowi poleciłem, 

żeby skontaktował się z sołtysami, skonsultował w poszczególnych miejscowościach, co oni 

uważają na ten temat i prawdopodobnie, będziemy wyłączać te lampy oświetleniowe. 

- p. Sabina Robak - Ja mam takie zapytanie do Pana Wójta czy w budżecie na 2023 Pan Wójt 

planuje zabezpieczyć środki na modernizację Przedszkola nr 1. Mam na myśli adaptację 

pomieszczeń po byłym mieszkaniu Pani nauczycielki, bo tutaj dopytują mnie ludzie, kiedy 

będzie to uruchomione, kiedy mogą marzyć o zwiększonej liczbie oddziałów w naszych 

przedszkolach publicznych? 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity –  Pytanie z zakresu jakby tych trudnych pytań, 

bo budżet jeszcze jest tworzony, nie mamy jeszcze jakby tego kształtu co tam w nim będzie. 

Wiem, że inwestycja powinna być natomiast jeszcze, póki co nie mamy skończonej 

dokumentacji więc jeszcze nawet nie wiemy jakie środki zabezpieczyć, jeśli już. 



-p. Tadeusz Bielicki -  Pan wspomniał o przedłużeniu tej linii autobusowej tam do tych 

działek. Ja tam często jeżdżę i widzę jak te dzieci stoją przy tych dwóch przystankach, które 

są tylko płytami obłożone. Tak praktycznie tam z każdej strony wieje, deszcz zacina. Może 

jakiś taki jeden przystanek postawić taki porządny, żeby bardziej to było może, dzieci, żeby 

się bardziej może schowali. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity –  To jest grunt Miasta Olsztyna, prawda, i 

Olsztyn powinien, w moim odczuciu, te przystanki wymienić. Pętla Ogrody staje się takim 

jakby punktem przesiadkowym, pierwszym dla naszej gminy, dla Jezioran i w zasadzie dla 

Dobrego Miasta i wizerunkowo też, no myślę, że powinno zależeć Miastu na tym, żeby ten 

punkt przesiadkowy wyglądał dobrze. Poza tym uważam, że tam jeszcze powinien być 

monitoring, dobre oświetlenie i przystanki, i większa ilość autobusów. Drugi punkt 

przesiadkowy to jest dworzec ale zauważmy, że my do dworca płacimy wozokilometry. I 

specjalnie z tym dalej się nie zgadzam, ale dla dobra mieszkańców, szczególnie młodzieży 

uczącej się, płacimy, ale dla mnie to nie jest żadne rozwiązanie, tak ma wyglądać rozwój 

komunikacji to będzie zwój komunikacji a nie rozwój komunikacji. 

-p. Magdalena Kilkowska - Ja mam pytanie do Pana Wójta, bo jeśli jesteśmy już w tym 

temacie, który poruszył Pan radny, może warto byłoby też z punktu widzenia naszego 

samorządu zwrócić się do działkowców, do Stowarzyszenia Działkowców, które jest po 

drugiej stronie ulicy, które właśnie z terenu Olsztyna jednak tam bardzo dużo osób przyjeżdża 

i oni też są tym zapewne taką grupą wsparcia czy też poparcia dla tego pomysłu, żeby 

zmodernizować te przystanki. Myślę, że warto byłoby się po prostu zwrócić do nich również 

o taki list intencyjny czy z poparciem dla tego pomysłu. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity –   możemy poinformować natomiast mogę 

powiedzieć, że rzeczywiście działkowcy, szczególnie te starsze osoby, które szły do tych 

ogród działkowych w kierunku na Słupy, to one były też motywacją tego, żeby zrobić tą 

ścieżkę pieszo-rowerową. 

- p. Bogumiła Brewka - Panie Wójcie, ja mam pytanie odnośnie referatu rozwoju projektów 

rozwojowych, odnośnie punktu 1 i 2. Kto jest beneficjentem w szkoleniach, bo tu nie bardzo 

rozumiem kto jest wysyłany na takie szkolenie odnośnie projektów, no i drugie, bo tu już 

rozumiem, że były już te konsultacje społeczne odnośnie strategii rozwoju na 2023 - 2027 i 

czy u nas w gminie one się odbywały czy to tylko były w LGD, bo jako organizacje 

pozarządowe i członek, to nic właśnie ja na ten temat nie wiedziałam. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity –   Przyznam szczerze, że tutaj, jeżeli chodzi o 

ten udział w tych szkoleniach, ja osobiście nie brałem udziału natomiast on widocznie  był 

skierowany do beneficjentów, czyli nas jako gminy, które otrzymały dofinansowanie, bo tu 

mówimy o projektach z funduszy norweskich, skoro jesteśmy stroną umowy to warto 

żebyśmy się też przeszkolili jakimi zasadami jakby tam te umowy realizować. A jeżeli chodzi 

o LGD to tak, wtedy także na zaproszenie LGD, to Gmina brała udział, nie wiem, czy to był 

szerszy czy to było podsumowanie konsultacji społecznych, czyli wcześniej one musiały te 

konsultacje jakieś się odbywać szersze. Ja też nie uczestniczyłem w tych szkoleniach. 

 

 

Brak dalszych pytań. 

 

Ad. 4. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Dywity na lata 2022– 2029.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę p. Skarbnik o 

przedstawienie uchwały. 

- p. Teresa Kuptel – Skarbnik – przedstawiła projekt uchwały.  



- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję budżetu. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie 

uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dywity na lata 2022 – 2029, 

poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 12 

przeciw        - 0 

wstrzymało się od głosu     - 0 

Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula 

Derlacz, Sabina Robak, Kaszubska Renata, Pszczoła Dorota, Kilkowska Magdalena, 

Zbigniew Glezman, Krzysztof Kulas, Agnieszka Sakowska – Hrywniak, Bogusława 

Kamińska, Danuta Kryszałowicz ) 

Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Dywity na lata 2022 – 2029, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XLI/389/22 – 

stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Ad. 5. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w budżecie Gminy Dywity na 2022r.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę p. Skarbnik o 

przedstawienie uchwały. 

- p. Teresa Kuptel – Skarbnik – przedstawiła projekt uchwały.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję budżetu. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie 

uchwalenia zmiany budżetu Gminy Dywity na 2022r., poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 12 

przeciw        - 0 



wstrzymało się od głosu     - 0 

Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula 

Derlacz, Sabina Robak, Kaszubska Renata, Pszczoła Dorota, Kilkowska Magdalena, 

Zbigniew Glezman, Krzysztof Kulas, Agnieszka Sakowska – Hrywniak, Bogusława 

Kamińska, Danuta Kryszałowicz ) 

Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany budżetu Gminy Dywity na 2022r., została 

podjęta i zarejestrowana pod Nr XLI/390/22 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Ad. 6. Uchwała w sprawie nadania nazw drogom wewnętrznym.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję społeczną. 

- p. Sabina Robak – komisja społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie nadania 

nazw drogom wewnętrznym, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 12 

przeciw        - 0 

wstrzymało się od głosu     - 0 

Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula 

Derlacz, Sabina Robak, Kaszubska Renata, Pszczoła Dorota, Kilkowska Magdalena, 

Zbigniew Glezman, Krzysztof Kulas, Agnieszka Sakowska – Hrywniak, Bogusława 

Kamińska, Danuta Kryszałowicz ) 

Uchwała w sprawie nadania nazw drogom wewnętrznym, została podjęta 

i zarejestrowana pod Nr XLI/391/22 – stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 8. Uchwała w sprawie stanowiska Rady Gminy Dywity dotyczącego konieczności 

budowy obwodnicy Dywit. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – oczytała stanowisko dotyczące 

konieczności budowy obwodnicy Dywit. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

- p. Zbigniew Glezman - Panie, Panowie radni, drodzy Państwo. Powiem szczerze, że mam 

dylemat bo przed chwilą jak dyskutowaliśmy, nie na wizji, o tej uchwale, byłem skłonny 

wstrzymać się od głosu przy głosowaniu do tego stanowiska do tej uchwały. Jednak, kiedy się 

zastanowiłem, chcę zagłosować za i chcę wytłumaczyć dlaczego. Zarówno dlatego żebyści 



Państwo tu rozumieli, dlaczego zmieniłem zdanie oraz moi mieszkańcy, dlaczego głosuję za,n 

pomimo takiego brzmienia. Otóż po pierwsze, tak, przy wstępnym pokazaniu nam wstępnych 

projektów obwodnicy, zachodnich przebiegów, wschodnich przebiegów, tak, ja byłem za tym, 

z tego co nam pokazano, że ten projekt obwodnicy, który szedł po zachodniej stronie, czyli za 

Ługwałdem, żeby był dalej koncepcyjnie rozwijany. W międzyczasie przypomnę też, nasi tak 

jak wszędzie, mieszkańcy zwracali uwagę w konsultacjach, między innymi w Ługwałdzie, na 

to, że są tam bardzo cenne obiekty przyrodnicze, i że to może zaburzyć, a według wielu 

środowisk, to jest bezcenne. I teraz trudno być między środowiskiem ludzi, którzy mówią, 

rozmawiają, między ludźmi, którzy mówią, że bezcenne jest to, żeby ludzi nie wyburzać, nie 

stawiać im domów, a z drugiej strony środowiskiem, które mówi, że bezcenne jest to co żyje, 

jest wokół nas i mamy tego coraz mniej z powodu rozwoju cywilizacyjnego. To jest bardzo 

trudne, żeby te argumenty wartościować i że tak powiem, żadnego nie można lekceważyć. 

Chciałem też na jeden fakt zwrócić uwagę, że cały czas te koncepcje powstają, to znaczy są 

prowadzone, tak jak nam właściwe organy mówią, są prowadzone badania, są prowadzone też 

różne możliwości już konkretnego korytarza, już na konkretnym terenie. I teraz te dane, jeżeli 

będziemy mieli, to będziemy dopiero mogli wszystkie dane, nawet te właściwe konkretne czy 

to przy bagnach Bażęgi czy to w Bukwałdzie czy to gdziekolwiek indziej. Kiedy będziemy 

mieli te wszystkie dane to wtedy będziemy wszyscy rozmawiać. Chcę podkreślić, to nie jest 

uchwała, z mojej strony zgoda z tym stanowiskiem oczywiście jest, absolutnie zgadzam się z 

koniecznością budowy obwodnicy Dywit, zgadzam się ze stanowiskiem tu przedstawionym 

wobec informacji, które się pojawiają i którzy, żeby Rada Miasta Olsztyna zrozumiała to i 

żeby nas dobrze traktowała w tym kontekście.Niemniej jednak, tak, obiecuję Państwu, 

mieszkańcom, w szczególności w Ługwałdzie, że wtedy, kiedy będziemy mieli konkretne 

dane to te dane zostaną wszystkim przedstawione i wszyscy będą mogli o tym porozmawiać i 

będziemy rozmawiali rzetelnie wtedy na tych danych. To tylko po to, żeby nie było zaraz 

takich stanowisk, że tu radna czy radny, czy Bukwałd, czy Spręcowo, czy Ługwałd czy 

którykolwiek inny radny któregokolwiek sołectwa jest przeciwko swoim mieszkańcom. 

Absolutnie. Tu nawet rozmawialiśmy przed wizją w czasie, kiedy żeśmy rozmawiali o tym 

stanowisku, że radni pracują, wszyscy radni i każdy z osobna, pracują dla całej gminy. Mogą 

to być czasem decyzje bardzo trudne, bardzo gorzkie, bardzo, jakby nie pomyśli 

mieszkańców, ale musimy wszyscy o tym pamiętać, że to jest jednak ten temat obwodnicy 

Gminy Dywity, obwodnicy Dywit. Jest bardzo istotne od wielu lat i musimy w końcu do 

niego podejść, że tak powiem bardzo otwarci, bardzo ostrożni i bez wielkich emocji. Tutaj też 

w tej części wcześniejszej, tak jak powiedziałem, wszyscy jesteśmy przekonani, Pan Wójt to 



potwierdził, że żaden człowiek, którego bezpośrednio dotyczy czy mieszkaniec czy będą 

mieszkańcy, którzy mieszkają, których bezpośrednio może dotyczyć ta budowa czy tu, czy 

tam, ta obwodnica, nie pozostanie sam. I tego się trzymajmy więc tak jak powiedziałem, 

drodzy Państwo, Pani Przewodnicząca, koleżanki i koledzy radni, ja będę głosował za tym, 

pomimo tych moich uwag, o których przed chwilą powiedziałem. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity –   W tym miejscu przede wszystkim chciałem 

podziękować Komisji do spraw drogi 51, która jest taką wyjątkową komisją, właśnie z uwagi 

na to, że temat przebiegu obecnej drogi 51 przez Gminę Dywity powoduje, że jest to temat, 

jeden z kluczowych dla rozwoju Gminy Dywity, a szczególnie zmiana tego przebiegu i 

dziękuję właśnie komisji, że tak szybko, sprawnie wypracowała to stanowisko, które dzisiaj 

cała Rada głosuje. Jesteśmy przed głosowaniem więc każdy będzie głosował według 

własnego sumienia, rozsądku i myślę, że to będzie dobre głosowanie. Cieszę się, że w tym 

stanowisku wypracowanym, tak jak powiedziałem, przez Komisję, ale także głosowany przez 

Radę i mam nadzieję, że on zostanie przyjęty, przede wszystkim jakby rozwiązujemy jedną, 

dla niektórych, wątpliwość. Mówię dla niektórych, bo spoza naszej gminy myślę, tutaj 

odnosimy się do tych wypowiedzi właśnie niektórych wybranych radnych Miasta Olsztyna, a 

mianowicie taką, że obwodnica Dywit jest potrzebna i proszę to zrozumieć. Rada Gminy, 

jeżeli przyjmie to stanowisko, to potwierdzi, że nasza wspólnota lokalna wskazuje, że 

obwodnica Dywit jest potrzebna i nie ma tu żadnej innej dyskusji. Obwodnica Dywit to 

element składowy szerszego zadania inwestycyjnego czyli obwodnica Olsztyna, bo stanowi 

pewien odcinek przebiegu, który dzięki tej komplementarności po prostu powoduje, że ta 

całość będzie funkcjonowała. I dodam jeszcze, dla tych, którzy nie wiedzą, że w ramach tego 

dużego zadania inwestycyjnego jest także planowana modernizacja wlotu do Olsztyna, czyli 

od tego ronda, które dziś tutaj jest już powoli kończone przez Generalną Dyrekcję a 

finansowane w dużej części, bo w połowie, przez Gminę Dywity, to również ten odcinek od 

ronda do wlotu do Olsztyna będzie modernizowany i pod hasłem obwodnicy Olsztyna te trzy 

kluczowe rzeczy są planowane i uważam, że nie ma podstaw by kwestionować, że te trzy 

rzeczy są zarówno dla Gminy Dywity jak i dla miasta Olsztyna bardzo istotne. I mam 

nadzieję, że to stanowisko będzie przegłosowane w takim kształcie jak tutaj mamy i że 

będziemy mogli, że tak powiem, przekazać te stanowisko dla podmiotów administracji 

rządowej i samorządowej w naszym województwie informując właśnie o rozeznaniu tego 

tematu i kwestii właśnie obwodnicy Olsztyna, mówiąc bardzo ogólnie, na terenie Gminy 

Dywity. 

 



 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie stanowiska 

Rady Gminy Dywity dotyczącego konieczności budowyobwodnicy Dywit, poddaję pod 

głosowanie. 

Obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 12 

przeciw        - 0 

wstrzymało się od głosu     - 0 

Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula 

Derlacz, Sabina Robak, Kaszubska Renata, Pszczoła Dorota, Kilkowska Magdalena, 

Zbigniew Glezman, Krzysztof Kulas, Agnieszka Sakowska – Hrywniak, Bogusława 

Kamińska, Danuta Kryszałowicz ) 

Uchwała w sprawie stanowiska Rady Gminy Dywity dotyczącego konieczności 

budowyobwodnicy Dywit, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XLI/392/22 – stanowi 

zał. nr 8 do protokołu. 

 

Ad.9.Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków  transportowych. 

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity –   Może nie tyle zapytania, co jakby 

przedstawienie pewnej koncepcji dlaczego akurat w przypadku środków transportu tutaj 

składamy projekt uchwały, która nie przewiduję wzrostów tego podatku na rok przyszły a 

jedynie dostosowanie naszej uchwały do minimalnych stawek które pojawiły się ostatnimi 

czasy, w zeszłym tygodniu w ustawie. Nie planujemy, z uwagi na to, że od jakiegoś czasu 

tutaj w zgodzie, także z wcześniejszymi uchwałami Rady Gminy Dywity. Przyjęliśmy 

strategię, aby przyciągać inwestorów a także przedsiębiorców, którzy zajmują się transportem 

do Gminy Dywity, a jeśli już nie przyciągać, żeby tutaj, powiedzmy zakładali działalność, to 

przynajmniej utrzymać na tym poziomie i ilości środków transportu jaka jest, stąd też rok 

temu ujednoliciliśmy te stawki, uchwałę odpowiednio do stawek i uchwały Rady Miasta 

Olsztyna, no i stąd też jakby ten projekt uchwały przedkładany do Państwa radnych. 

Chcielibyśmy, żeby, tak jak część z firm transportowych powróciła do naszej gminy, bo 

powróciła właśnie po ostatniej zmianie tej uchwały, chcielibyśmy, żeby nie miała jakby 

pretekstu do tego, żeby po prostu gdzieś tam naszą gminę opuścić 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji.  



- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych, poddaję pod głosowanie. 

 

Obecnych było 13 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 12 

przeciw        - 0 

wstrzymało się od głosu     - 0 

Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Tadeusz Bielicki, Bogumiła Brewka, Urszula 

Derlacz, Sabina Robak, Kaszubska Renata, Pszczoła Dorota, Kilkowska Magdalena, 

Zbigniew Glezman, Krzysztof Kulas, Agnieszka Sakowska – Hrywniak, Bogusława 

Kamińska, Danuta Kryszałowicz ) 

( Pan Tadeusz Bielicki omyłkowo w programie esesja wcisnął przycisk „przeciw” jest „za„ ) 

Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków  transportowych, 

została podjęta i zarejestrowana pod Nr XLI/393/22 – stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

Ad. 19. Sprawy różne, interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

 

-p. Joanna Michalska - Reda - Pani Przewodnicząca, Panie Wójcie, Szanowni Państwo, 

bardzo się cieszę, że mogę dzisiaj z Państwem być, bo ostatnio też taki plan miałam, ale 

niestety choroba nie pozwoliła mi, żeby uczestniczyć w Państwa sesji. Przede wszystkim to 

chciałabym Państwu jako samorządowcom bardzo podziękować, bo mając doświadczenie z 

dwunastoma gminami, uważam, że jesteście jedną z najlepszych, jeśli chodzi o współpracę 

samorządów. Wasze wsparcie finansowe, merytoryczne, zadaniowe jest naprawdę bardzo 

duże. Niejednokrotnie na wielu spotkaniach podaje was jako przykład do realizacji, które wy 

robicie, różnych zadań, do tego jak jesteście też chętni właśnie do współpracy i waszego 

zaangażowania, to też jest w nawiązaniu właśnie do tych obecnych inwestycji, które mają się 

ku końcowi i to mówię o tym naszym dużym ZIT-cie ze Spręcowa do Barczewa. Cieszę się, 

że udało nam się prawie już dokończyć to zadanie, bo jak wiecie przez wiele, wiele lat było 

planowane, no i to już mamy samą końcówkę. Wiem, że teraz wyszły no takie pewne 

niedogodności, których, no powiedzmy gdzieś chyba ktoś przeoczył przy samych już 

projektach, to mówię o organizacji ruchu. Może dlatego, że Powiatowa Służba Drogowa w 

ogóle nie brała pod uwagę zmiany, przede wszystkim pierwszeństwa na tej drodze, jednak 

wskaźniki jakie były przyjęte w samym projekcie ZIT-owskim, wskazywały na to, że ma być 

przyśpieszony przejazd przez naszą drogę ale w tym kierunku, gdzie była realizacja tej 

inwestycji czyli od tutaj Spręcowa, czyli Sętal, Nowe Włóki, Tuławki, Gady, Różnowo, 

Barczewo i tak dalej. I prawdopodobnie Urząd Marszałkowski przyjął, że to są kierunki 

główne, z pierwszeństwem tej drogi, no pewnie nie biorąc pod uwagę tego, że wcześniejsze te 



kierunki były od lat takie jak obecnie jeszcze są i dlatego uznali, że tak powinno się założyć 

przy organizacji ruchu. Niemniej już i Państwo, samorząd, my również, rozpoczęliśmy 

intensywną akcję prac nad tym, aby Urząd Marszałkowski uwzględnił to, że jakby przejazd 

wcale nie będzie szybszy, dzięki tylko i wyłącznie tych przebiegów i że jednak przez tyle lat 

gdzie funkcjonuje to pierwszeństwo przejazdu i w Tuławkach i tutaj na krzyżówkach 

barczewskich, czyli ze strony Gad do Słup, może nieść ze sobą bardzo duże ryzyko. 

Jeśli byśmy nie zdążyli połączyć tych wszystkich elementów, to na pewno jeśli by te zmiany 

miały zostać wprowadzone chociażby na pewien czas, Państwo jako Gmina zastaną też 

poinformowani, że kiedy on będzie uruchomiony, jeśli będzie ta zmiana, tak jak mówię, jeśli 

nam się uda w tym procesie wszystko tak poukładać, żeby jednak ona nie została 

wprowadzona, to na pewno też Państwo będą pod tym względem informowani. Także to, jeśli 

chodzi o nasz ZIT i rzeczywiście te zmiany organizacji  ruchu, także działamy tu, bo wiemy, 

jak to jest ważne dla mieszkańców, sama też jeżdżę codziennie po parę razy przez tyle lat 

więc wiem jak to wygląda, szczególnie w okresie zimowym. Także tyle jeśli chodzi o ZIT. 

-p Danuta Kryszałowicz - Pani Starosta, korzystając z Pani obecności właśnie a propos 

przebudowy drogi Spręcowo - Barczewko to chcę powiedzieć, że w sytuacji, kiedy 

rzeczywiście, tak jak Pani też mówi, prace są już na ukończeniu, mieszkańcy też, no chcą 

jakby ten czas jeszcze wykorzystać na to by pewne mankamenty usunąć. Chcę powiedzieć 

uczciwie, że wiele rzeczy udało się poprawić w trakcie budowy, na wniosek mieszkańców, 

ale są takie sprawy, które, mieszkańcy się obawiają, że jeśli budowniczy wyjdzie z budowy to 

potem to będzie trudne do załatwienia.  

Otóż zgłoszone miałam takie dwie sprawy, zresztą sama to widziałam na własne oczy, że po 

przebudowie drogi, wjazdy do dwóch posesji w miejscowości Sętal zalewane są wodami z 

drogi i to widać gołym okiem, ja porobiłam zdjęcia, napisałam w tej sprawie na prośbę 

mieszkańców do Powiatowej Służby Drogowej, też do wiadomości Pana Starosty i przyznano 

mi w tej kwestii racji, co jest jakby no tą sprawą dziwną, bo ta racja jest widoczna gołym 

okiem. Po odpowiedzi odmownej, a ja też powiem, jak ona wygląda, bo ja też bym nie chciała, 

żeby takie odpowiedzi mieszkańcy czy już ja to ja ale żeby mieszkańcy takie odpowiedzi 

otrzymywali. Otóż Pan dyrektor Powiatowej Służby Drogowej, jeśli podpisuje taką 

odpowiedź przygotowaną przez pracownika merytorycznego i pisze, że wykonawcy robót 

stwierdzili, że prace zostały wykonane prawidłowo, materiał zbierający się na zjazdach, tu 

chodziło o drogę i o materiał i o żwir, który jest wypłukiwany, pochodzi z posesji położonych 

wyżej od niwelety drogi, cokolwiek by to nie znaczyło. No więc jeśli Pan dyrektor 

Powiatowej Służby Drogowej pisze mi, że woda płynie z góry, no to ja jakby odbieram tą 

odpowiedź jako, generalnie lekceważącą. Oczywiście ja potem rozmawiałam z pracownikiem 

merytorycznym, podobno była komisja, która to stwierdziła ale to nie ma co stwierdzać, bo po 



prostu droga jest teraz położona wyżej i tak to czego kiedyś nie było, zalewania tych zjazdów, 

one są zalewane. Tam jest proste rozwiązanie, które nawet ja nie budowlaniec widzę, po 

prostu położenie obniżonych krawężników, tak jak do innych zjazdów i o tym mówiłam, no 

ale jakby definitywna odpowiedź po tych wszystkich rozmowach jest taka, że nie mamy racji, 

bo z góry płynie woda. No rzeczywiście płynie, ale gdyby tam położyć ten obniżony 

krawężnik to ta woda spłynęłaby do kratki, która jest położona parę metrów niżej. I 

przepraszam, że tak się nad tym tutaj rozwodzę, ale chcę też poprosić o reakcję, o jakąś 

interwencję, Pani Starosto, żeby Pan dyrektor podległej Państwu jednostki nie podpisywał 

takich odpowiedzi, bo one po prostu są nie tyle już niesatysfakcjonujące, ale po prostu nawet  

lekceważące w odbiorze mieszkańców i takie też jest moje zdanie.  

-p. Joanna Michalska – Reda - Także ja jutro postaram się z moimi pracownikami wybrać na 

tą drogę i jeszcze raz przyjrzeć całej sprawie i ocenić jakie są możliwości jeszcze teraz przed 

odbiorem końcowym prac, no bo myślę, że warto zawsze zwracać uwagę i jeszcze raz się 

przyjrzeć, że może jednak jakieś rozwiązanie uda się wypracować. 

Chciałabym jeszcze powiedzieć o drugiej sprawie, tutaj dotyczącej przejść, które realizujemy 

i w Różnowie, i w Kieźlinach. Tu chwilkę w trakcie przerwy porozmawiałem z Panem 

Wójtem i rzeczywiście, może nie była to do końca kompletna informacja z naszej strony, aby 

 pokazać co w zakresie prac związanych z tymi przejściami jest, jakie są warunki pozyskania 

środków od Wojewody, jak to wygląda, no i na pewno tą sytuację poprawimy żebyście jako 

samorząd też mieli wiedzę do czego się dokładacie i czego możecie oczekiwać w trakcie prac 

bądź później jako efekt końcowy. Dodam, że te cztery przejścia były właśnie pozyskane z 

funduszy, które były celowane właśnie u wojewody na przejścia, na poprawę bezpieczeństwa 

ruchu na drogach. No my jako Powiat Olsztyński robiliśmy prawie 30 takich przejść w całym 

powiecie. To było kilka milionów złotych pozyskanych, bo można było maksymalnie 200 000 

zł do każdego przejścia pozyskać. To nie były tylko przejścia typu, że pomalujemy pasy bądź 

postawimy jakieś ewentualnie bariery, tylko jednym z wymagań było to, aby 100 m czyli 50 

m przed przejściem i 50 m za przejściem zniwelować asfalt, bo różne typy dróg są do 

przygotowania, do przejścia więc chodziło o to żeby przygotować odpowiednio dojazdy do 

samego przejścia. Również wypłaszczenia przy chodnikach, oznakowanie dla niewidomych, 

oświetlenie, infrastrukturę, którą by trzeba było wokół samego przejścia zrobić. Dlatego 

Państwo widzieli, no sfrezowany asfalt i w Różnowie i w Kieźlinach, no w Kieźlinach pewnie 

bardziej się to przydało, jeśli chodzi o nowy asfalt przynajmniej w tych obszarach, w 

Różnowie może trochę mniej, ale tak jak mówię, to był jeden z warunków w ogóle 

pozyskania tych środków więc no nie mogliśmy tylko zrobić jednego elementu a musieliśmy 

całość wykonać. Wykonawca miał zrealizować wyniesione przejścia, dwa w Różnowie na 

bazie bitumicznej i jedno w Kieźlinach, też na bazie bitumicznej. Drugie koło przedszkola, 



ma być, tak zwane, poduszki berlińskie, czyli tylko takie wyniesienia, które pozwolą 

autobusowi czy dużym jednostkom przejeżdżać swobodnie a będą musiały zwalniać 

samochody osobowe, także to tak będzie wyglądać. 

Wykonawca ma czas do połowy listopada, żeby rozliczyć się nam z tego zadania, no i tutaj 

też prośba do Państwa, że przy następnej sesji, która wiem, że będzie w listopadzie, no jednak, 

żeby Państwo podjęli tą uchwałę o wsparciu finansowym, bo wiem, że środki macie 

zabezpieczone i my płatności wtedy już dokonamy rozliczenia z Wojewodą do końca roku. 

Dodam Państwu, że również złożyliśmy teraz w tym roku jeszcze do Wojewody wniosek na 

budowę, modernizację właśnie drogi od Słup do Olsztyna, tam jest około 5 km, w związku z 

tym, że zmieniły się warunki składania wniosków i trzeba mieć przygotowane projekty, 

uzgodnienia i tak dalej, a ta droga te wszystkie rzeczy ma, dlatego złożyliśmy do Wojewody 

w ramach tego Funduszu Dróg Samorządowych i czekamy na rozstrzygnięcia, myślę, że jeśli 

by nam się w ogóle udało ten odcinek wykonać to bardzo ładnie by nam się wiele dróg 

powiatowych, a przy tym infrastruktury, ścieżek pieszo-rowerowych udało zamknąć. 

Oczywiście też nie zapominamy o kierunku od Dywit do Bukwałdu i tutaj w ramach 

Polskiego Ładu będziemy składać taki bardzo duży wniosek na kilkadziesiąt km dróg w 

całym powiecie i tu głównie mówimy o nakładkach, bo tu wystarczy praktycznie do 

Bukwałdu taka forma, żeby na te kilka kilometrów sfrezować, położyć nowy asfalt i myślę, że 

byłoby to najlepszym rozwiązaniem, ale tak jak Państwo wiedzą to jeszcze nie zostały 

ogłoszone nabory do Polskiego Ładu ponowne ale miejmy nadzieję, że jednak będzie to szło 

w dobrym kierunku. No i jeszcze jedna sprawa też, która Państwa na pewno gdzieś tam 

dotyczy, to jest kierunek na Rozgity, tutaj, razem oczywiście z Gminą składaliśmy wnioski 

też do Funduszu Dróg Samorządowych i byliśmy na liście rezerwowej, ale niestety środki się 

skończyły więc stwierdziliśmy, żeby mieć przygotowaną drogę to wchodzimy w projekt na 

ten odcinek, bo wtedy będzie nam łatwiej znowu startować w kolejnych środkach, aby 

spróbować pozyskać finansowanie. 

-p. Renata Kaszubska - Bardzo cieszymy się, że te przejścia się pojawią, bo to długo 

wyczekiwane przez mieszkańców, no ale w sytuacji, kiedy ta droga powiatowa przez wiele, 

wiele, wiele lat była remontowana i w momencie kiedy Powiat teraz wskazywał powierzchnię, 

tak jak Pani Starosta tu mówiła, 50 m z jednej, 50 m z drugiej i na nieszczęście został 

najgorszy odcinek drogi, końcówka kościoła, bo tak jak są bloki, jak my określamy czworaki, 

to nie jest jakaś olbrzymia odległość, ale no jest odległość i droga wygląda fatalnie. 

Bardzo bym prosiła Panią Starostę, jesteście Państwo przed nowym budżetem, może uda się 

w ramach jeszcze tych przejść, które Państwo wykonujecie, jakieś dodatkowe środki dołożyć 

z Powiatu i sfrezować ten kawałek i zalać asfaltem, bo naprawdę proszę mi wierzyć, 

największymi i najlepszymi inspektorami dróg są mieszkańcy. 



Drugie, to, że jest, sądzę, że to jest przejściowe, ponieważ ta inwestycja jest niedokończona, 

ale są mankamenty, jest dużo niedoróbek, z ulic naszych, osiedlowych wykonywanych przez 

Gminę, z wjazdów do bloków, którego po prostu, jeżeli Państwo nie zrobicie, no to będzie 

stała woda, będziemy pisać i będziemy mówić, także bardzo proszę Pani Starosto, jak Pani 

będzie jechała z wizytą oglądać z Sętalu, zapraszamy do Kieźlin, proszę zobaczyć ten 

kawałek tej drogi i żebyśmy mogli mieszkańcom powiedzieć z pełną satysfakcją, że droga 

została poprawiona. 

-p. Joanna Michalska – Reda - Na pewno taki wniosek przedstawię na Zarządzie i 

porozmawiam z Powiatową Służbą Drogową czy może jakiejś możliwości jeszcze na ten rok 

nie byłoby, chociaż sami Państwo wiedzą jak samorządy borykają się z wielką trudnością 

spięcia budżetu na kolejny rok. No ale my musimy robić swoje, mimo wszystko, także na 

pewno będę mieć to bardzo na uwadze. Wiem, że Kieźliny też jeszcze takie są potrzebujące. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity –   Może w paru słowach tak się troszkę odniosę 

do wypowiedzi Pani Starosty. Jakby w zasadzie we wszystkich tych tematach, które Pani 

wymieniła to Gmina albo bezpośrednio, albo pośrednio jest obecna, bo albo finansujemy coś 

od środka albo budujemy chociażby ścieżkę pieszo-rowerową w pasie drogowym, także i 

myślę, że tak będzie, na tyle ile możliwości finansowe pozwolą to będziemy to realizować. 

Jeżeli chodzi o ten temat najbardziej jakby aktualny, który obecnie się toczy, czyli właśnie ta 

budowa przejść bezpiecznych wyniesionych, no i też to zdjęcie z porządku obrad dzisiejszej 

sesji, no właśnie z uwagi na te, powiedzmy różne mankamenty, które mieszkańcy zauważyli, 

między innymi tego porządku sesji i tej uchwały, co nie oznacza, że zdjęliśmy pieniądze, bo 

w budżecie mamy pieniądze tylko chcemy troszeczkę z Powiatem porozmawiać i po prostu tą 

sprawę tak jakby no bardziej uregulować, deklaracyjnie, tak jak zwykle mieliśmy chociażby 

porozumienia takie intencyjne o współpracy w tych danych obszarach, określić jakie przejścia, 

w których miejscowościach, bo tu też jeszcze wywołała się dyskusja, że inne miejsca są też 

bardzo istotne, może wtedy wynegocjujemy pewne nowe miejsca na przyszły rok, także ja tu 

jestem otwarty na współpracę. Nasze referaty, w zasadzie już dwa, otrzymały zadanie, żeby 

właśnie tą całą dokumentację, naszą korespondencję zweryfikować. Usiądziemy do stołu, 

porozmawiamy, określimy, podpiszemy i wtedy, myślę, że nie będzie przeszkód, żeby nasz 

samorząd w miarę możliwości co nieco dołożył natomiast nawiązując jeszcze do tej wielkiej 

pętli i do tych robót dodatkowych, no my też co nieco o tym wiemy, ponieważ te roboty 

dodatkowe, o których Pani wspomniała na ponad 2000000 zł to my również dodatkowo, ten 

jeszcze 1000000, do tych tam chyba 6000000 deklarowanych to też dołożyliśmy w zeszłym 

roku. 



-p. Joanna Michalska – Reda - Tak, ja potwierdzam, bo ja mówiłam, że dodatkowe, ale nie 

wspomniałam, że wspólnie tutaj wykładamy.  Także dziękujemy, że jest tyle planów. Jeszcze 

trochę przed nami do zrobienia. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity –   ale widzę, że jakby no ten głos z naszej strony 

też jest słyszalny, zauważalny. No zobaczymy jak to perspektywa czasowa będzie 

pokazywała. Jedne drogi może uda się wcześniej, drugie później, ale jakby te, o których Pani 

wspomniała czy na kierunek Bukwałd czy na Rozgity czy tutaj na kierunek Wadąg, no to są 

właśnie te kluczowe elementy w naszym zainteresowaniu, które, już nieważne w jakiej 

kolejności, ale żeby po prostu były realizowane przez Powiat, to na pewno będzie dużo, dużo 

lepiej. Także dziękuję bardzo za te słowa na dzisiejszej sesji. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady –Tak jak Pani Starosta 

wspomniała, byliśmy w kontakcie, jeżeli chodzi o budowę drogi przez Tuławki i faktycznie 

tych usterek było sporo ale praktycznie wszystkie zostały usunięte, także bardzo się cieszymy, 

że mamy teraz w Tuławkach piękną drogę i chodniki. 

-p. Bogumiła Brewka - chciałabym się zwrócić do Zarządu Powiatu i skierować słowa 

podziękowania, bo w ostatnim czasie została udrożniona droga powiatowa do Garzewka. 

Także dziękuję pięknie. Co prawda nie mogę się porównywać z drogą do Tuławek czy tam tej 

dużej pętli, ale proszę Państwa, wczoraj po 22 latach, mieszkając w Bukwałdzie, 

przejechałam tą drogą samochodem osobowym. Także Panie Starosto, Panie Antoni, bardzo 

serdecznie dziękuję. 

-p. Sabina Robak - Docierają do mnie informacje, Panie Wójcie, iż Gmina poczyniła 

przygotowania w kierunku likwidacji punktu filialnego we Frączkach. Ja odpowiadam, nic mi 

na ten temat nie wiadomo. Czy to są tylko jakieś domniemania ludzi i wizje czy coś w tym 

kierunku po prostu się dzieje? Bo najgorsza to jest niepewność i wśród mieszkańców i jeżeli 

tak to też należałoby to ujawnić. Jeżeli nie, to rozwiać te wątpliwości, żeby nie było takiej 

bezsensownej dyskusji. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity –   O tym wstępnie sygnalizowaliśmy czy 

rozmawialiśmy jakieś dwie, trzy komisje temu, że być może, jeżeli będzie jakby taka 

konieczność, to tą procedurę uruchomimy natomiast ta procedura uruchomiona nie jest. 

Natomiast dane statystyczne dla szkoły, filii Szkoły Podstawowej w Tuławkach, ale w tej 

chwili na Frączkach, no wskazują, że ta mała ilość dzieci powoduje, że no jest na rzeczy 

dyskusja o tym punkcie filialnym. Chodzi też o komfort nauczania a także koszty związane z 

funkcjonowaniem. Natomiast jeżeli coś miałoby się zacząć to, o ile pamiętam, te uchwały 

stosowne Rady Gminy muszą być podjęto do lutego następnego roku, tak aby do września 

jakby tą całą procedurę przejść, także do tej pory jeszcze żadnej procedury nie uruchomiliśmy, 

jeżeli będziemy uruchamiać to na pewno w dyskusji z Państwem radnymi i na Komisji 



Edukacji, ntakże tutaj, a jedyne co rozmawialiśmy na ten temat, no to było jakieś dwie, trzy 

komisje temu. 

-p. Urszula Derlacz - Jak chciałabym w imieniu pana Dyrektora GOK-u, Pana dyrektora 

Szkoły Muzycznej Janusza Cieplińskiego i swoim własnym, zaprosić Pana Wójta, Pana 

Sekretarza, Panią Skarbnik, wszystkich radnych i mieszkańców na spotkanie, na razie ustnie, 

zaproszenia odpowiednie zostaną Państwu przekazane, na spotkanie 10 listopada w sali w 

GOK-u o 18:00. Będzie takie wspólne śpiewanie pieśni patriotycznych. 

- p. Magdalena Kilkowska - Ja korzystając z okazji, czyli obecności Pani Starosty, 

chciałabym poprosić oba samorządy, żeby przy następnej akcji bezpiecznych przejść dla 

pieszych, trochę uważniej przyglądały się, które miejsca są wybierane do tych przejść i 

mieszkańcy, zwłaszcza Różnowa i przejeżdżający przez Różnowo podnoszą, że o ile przejście 

przy pętli autobusowej było wręcz niezbędne, bo o to przejście jako samorząd lokalny, czyli 

sołectwo walczyliśmy natomiast drugie przejście, które powstało w niewielkiej odległości jest 

przejściem mało uczęszczanym, a przynajmniej mniej, no i jego budowa spowodowała 

zerwanie bardzo dobrej jeszcze nawierzchni asfaltowej i tutaj jest jedna uwaga, bo połączenie 

nowej i starej powierzchni asfaltowej, niestety jest nierówne, tak jak w Kieźlinach, jest ten 

sam problem u nas w Różnowie, zresztą po sąsiedzku mieszkamy więc przejeżdżamy tą drogą 

więc tutaj też trzeba byłoby się przyjrzeć, żeby na przyszłość po prostu, tak, wybierać takie 

miejsca, które rzeczywiście wymagają i przy okazji można by było też tutaj, akurat dzisiaj nie 

ma radnego naszego z sołectwa Słupy, ale on też podnosi właśnie, że u nich jest to jedno 

niebezpieczne przejście dla pieszych i bardzo chętnie przejąłby z miejsc, w których jest może 

troszeczkę bezpieczniej, mimo wszystko. 

-p. Joanna Michalska – Reda - To, jeśli mogę się odnieść to przy obu przejściach w Różnowie 

Komisje Bezpieczeństwa zdecydowały o tym, żeby właśnie w tych miejscach przede 

wszystkim zrobić wyniesione przejścia, ze względu na duże prędkości jakie na odcinku 

prostym, właśnie przebiegającym przez tą część osiedla, osiągają kierowcy, wyprzedzają, 

gdzie tam nie można wyprzedzać. Jest duży ruch pieszych na chodniku i to Komisja 

Bezpieczeństwa właśnie wskazała to przejście przy również szeregowcach, patrząc na to jak 

przepisy też mówią o tym, w którym miejscu można takie przejście tego typu zrealizować. I 

głównie było to też tym pokierowane. 

- p. Magdalena Kilkowska - Ja się domyślam, że Komisja Bezpieczeństwa bo też taką 

informację uzyskałam natomiast jeszcze dochodzi do tego zdrowy rozsądek obu samorządów 

i skoro pozyskujemy środki, współfinansujemy i w tej chwili kieruje Powiat do nas prośbę, 

post factum. 

-p. Joanna Michalska – Reda - Mamy pisma z tamtego roku Pana Wójta, gdzie jest 

deklarowana, te cztery przejścia wskazane, że samorząd Gminy będzie partycypował. 



- p. Magdalena Kilkowska - To w takim razie nam została na komisji przekazana inna 

informacja, w takim razie zwracam honor, Pani Starosto, bo nam przekazano, że takich 

rozmów nie było więc też, dlatego jedną z decyzji było zdjęcie tej uchwały z dzisiejszej sesji, 

właśnie po to żebyśmy dostali więcej konkretnego uzasadnienia, tak dlaczego Powiat się do 

nas z tym zwrócił. I tak jak mówię, no ja rozumiem, że Komisja Bezpieczeństwa swoje, 

natomiast warto byłoby później jeszcze zdroworozsądkowo popatrzeć czy naprawdę w tym a 

nie w innym miejscu, bo tak naprawdę nasza długa prosta zaczyna się od strony Dywit i tam, 

gdzie jest właśnie brak podwójnej ciągłej a pojedyncza linia, to też prosiliśmy wielokrotnie, 

żeby Powiat zmienił tutaj organizację ruchu, Powiat w tym względzie nie zrobił nic chociaż 

już dwukrotnie były odmalowywane linie i tam jest też skrzyżowanie dwóch dróg 

osiedlowych, z których wyjazd w tej chwili to jest makabra, bo po prostu na tym właśnie 

odcinku, nie tam, gdzie jest przejście dla pieszych, następuje właśnie wymijanie się 

samochodu, tam też w tym rowie powiatowym ze dwa czy trzy samochody skończyły swoją 

drogę więc też trzeba byłoby tutaj zwrócić uwagę czy naprawdę na tym fragmencie, gdzie są 

osiedlowe drogi i wyjazdy z tych dróg, nie można byłoby zmienić organizacji ruchu, która na 

pewno by poprawiła dużo bardziej jeszcze bezpieczeństwo użytkowników tej drogi, 

zwłaszcza, że na tym fragmencie prostym nie ma żadnego przejścia dla pieszych. 

-p. Joanna Michalska – Reda  - Tylko, że przepisy nie pozwalają żebyśmy wszędzie stawiali, 

że jest teren zabudowany. Już stoi 'pięćdziesiątka' na właśnie tej, wyjeździe ze Starego 

Różnowa. Więc ja usłyszałam kiedyś informację od pracowników merytorycznych, że jest 

taka opcja, żeby po prostu zmienić status dróg,  które łączą się z drogą powiatową i wówczas 

przepisy, podobno, Kodeksu ruchu drogowego pozwalają na podwójną ciągłą więc myślę, że 

w tym kierunku trzeba byłoby po prostu między samorządami porozmawiać. 

 

Brak pytań. 

Przewodnicząca zamknęła XLI/22 sesję Rady Gminy Dywity. 
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